



مستقبل المدن السعودية
FUTURE SAUDI CITIES



HABITAT III
QUITO - OCTOBER 2016

UN HABITAT
FOR A BETTER URBAN FUTURE



وزارة الشؤون
البلدية و القروية
Ministry of Municipal & Rural Affairs

f t i FSCProgram
futuresaudicities.org

منتدى التخطيط
الحضري الأول
SAUDI URBAN
FORUM 2016



Saudi Urban Planning Forum

The Ministry of Municipal and Rural Affairs has organized The First Saudi Urban Planning forum which was held in Riyadh during the period from 29th till the 31st of March 2016, with the cooperation of the United Nations Human Settlements Programme (UN-Habitat), under the framework of the technical cooperation of the "Future Saudi Cities" program

The significance of the Forum stems from the theme and discussions of the new trends in urban planning and management. The theme was a response to the challenges currently faced by the Kingdom of Saudi Arabia, resulted from the rapid urbanization and increasing population growth and expansion.

The forum also served as a National preparation for the Third United Nations Conference on Housing and Sustainable Urban Development (Habitat III), to be held in Quito, Ecuador in October 2016. Habitat III will be the first global summit of the United Nations after the adoption of the Post 2015 Development Agenda, and is tasked with coming up with as the New Urban Agenda, an urbanization model that will lay the groundwork for policies and approaches that will extend, and impact, far into the future.

The exhibition featured a booth for the "Future Saudi Cities" program, in which international and local publications of the program, has been distributed. The exhibition also included a number of organizations of different sectors, all concerned with urban development of the kingdom, in addition to UN Habitat booth.

The first Saudi urban forum was concluded on March 31st 2016, and came out with a number of recommendations. These recommendations include: Strengthening the foundations of institutional cooperation between the Ministry of Municipal and Rural Affairs and all the local development partners, Pursuit the development of legislation and regulations for planning, and the recommendation of holding this forum on a regular basis, and finally, a formation of a committee to follow up on these recommendations.



FORUM IN NUMBERS



1
First Urban Forum
in the Kingdom



3
Days



33
Hours



54
Speakers



2043
Attendees



13
Sessions & Workshops



18
Sponsors



25
Parties P
in the ex

2

منتدى التخطيط الحضري

نظمت وزارة الشؤون البلدية والقروية منتدى التخطيط الحضري الأول في الرياض خلال الفترة من 29 - 31 مارس عام 2016 بالتعاون مع برنامج الأمم المتحدة للمستوطنات البشرية (الموئل)، ضمن إطار التعاون الفني الممثل في برنامج مستقبل المدن السعودية، وتكمن أهمية المنتدى في طرحه لمواضيع ومناقشات عن التوجهات الحديثة في التخطيط والإدارة الحضرية وإستجابة للتحديات التي تواجهها المملكة حالياً الناجمة عن التوسع الحضري السريع و النمو السكاني المتزايد.

ويعد المؤتمر تحضيراً وطنياً لمؤتمر الأمم المتحدة الثالث المعني بالإسكان والتنمية الحضرية المستدامة (الموئل الثالث) المزمع عقده في كيتو عاصمة الإكوادور في أكتوبر عام 2016 ، والذي سيكون أول قمة عالمية للأمم المتحدة بعد اعتماد جدول أعمال التنمية في مرحلة ما بعد 2015، لمناقشة الأجندة الحضرية الجديدة والتي سوف تركز على السياسات و الإستراتيجيات التي يمكن أن تدفع بعجلة التنمية نحو التحضر المستدام.

شمل المعرض المصاحب للمنتدى جناحاً لبرنامج مستقبل المدن السعودية، تم من خلاله التعريف بالبرنامج وبعض المنشورات والتقارير العالمية والمحلية التي أعدها البرنامج، كما شمل المعرض مشاركة عدد من الجهات المعنية بالتنمية الحضرية في المملكة، إضافة إلي برنامج الأمم المتحدة للمستوطنات البشرية (الموئل).



إختتم المنتدى بتاريخ 31 مارس وخرج بعدد من التوصيات من بينها ترسيخ أسس التعاون المؤسسي ما بين وزارة الشؤون البلدية والقروية وكافة شركاء التنمية المحلية والسعي نحو تطوير التشريعات والضوابط التخطيطية و توطيد العلاقة التفاعلية ما بين الجامعات ومراكز الأبحاث، والتوصية بعقد المنتدى بصفة دورية وتشكيل لجنة لمتابعة تنفيذ توصيات منتدى التخطيط الحضري الأول.

أرقام عن المنتدى

33 ساعة إجمالي عدد ساعات برنامج المنتدى



3 أيام عقد فيها المنتدى



1 المنتدى الأول من نوعه في المملكة



13 جلسات وورش عمل عقدت خلال المنتدى



2043 المسجلين في المنتدى



54 متحدث



25 الجهات والشركات المشاركة



18 الجهات والشركات الراعية



مستقبل المدن السعودية
FUTURE SAUDI CITIES



UN HABITAT
FOR A BETTER URBAN FUTURE



وزارة الشؤون
البلدية والقروية
Ministry of Municipal & Rural Affairs

FSCProgram
futuresaudicities.org

منتدى التخطيط
الحضري الأول
SAUDI URBAN
FORUM 2016

